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Voorwoord 
 
‘Zet je in voor de vrede en de welvaart van de stad. In haar vrede, ligt jullie vrede.’  
Jeremia 29:7 
 
Met deze woorden uit Jeremia nam onze wethouder Leon Meijer op 7 december 2023 na bijna 10 jaar 
afscheid als wethouder van Ede. In zijn terugblik vertelde hij over het Ede van vroeger en nu. Hoe er 
samen gewerkt en geleefd wordt. Dat Ede zo’n beetje de meeste vrijwilligers per hoofd van de 
bevolking heeft. En dat de Edenaar gewend is om te zien naar de ander, ook als die ander van ver 
komt en moet vluchten voor een oorlog. In Ede openen we ons hart en huis.  
 
Allemaal zaken waar we ons als fractie ook in 2023 voor in hebben gezet. ‘De welvaart van de stad’, 
dat gaat over veel onderwerpen. Over goede zorg, onderwijsfaciliteiten, een passende woning voor 
iedere inwoner, financiële ondersteuning voor wie het alleen niet redt. Maar ook goede wegen, een 
veilige leefomgeving, een economie die draait. Zorg voor de natuur, voor biodiversiteit, voor 
duurzame keuzes als het gaat om ons energiegebruik. Het komt allemaal langs in de gemeenteraad, 
en in dit jaarverslag neemt ieder fractielid u/jou mee in een aantal onderwerpen waar we mee bezig 
zijn (geweest). 
 
Zoals gezegd heeft Leon Meijer afscheid genomen. We zijn hem dankbaar voor zijn enorme inzet in de 
afgelopen jaren, en wensen hem op zijn nieuwe werkplek en persoonlijk Gods zegen toe! Bram van 
der Beek is de opvolger van Leon, en Jan Willem Middelesch is op zijn beurt Bram op gevolgd als 
raadslid. Zo sluiten we 2023 met een aantal wisselingen af. We danken u voor uw betrokkenheid als 
lid van de ChristenUnie en wensen u veel leesplezier met dit jaarverslag! 
 
Hartelijke groet, namens de fractie, 
 
Cora Otter-Van den Bosch    Daan Weststrate  
Fractievoorzitter     Fractiesecretaris   
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Terugblik door de voorzitter van het bestuur 
 
Zeker het eerste jaar na gemeenteraadsverkiezingen is voor een bestuur doorgaans een ‘rustig’ jaar. 
Toch moest het bestuur aan de bak. Er waren maar liefst twee verkiezingen, voor Provinciale Staten 
en voor de Tweede Kamer. Het bestuur nam actief deel aan de campagnes. Zo organiseerde de 
voorzitter in oktober 2023 een werkbezoek aan Zorgboerderij de Hooilanden in het Binnenveld in 
aanwezigheid van minister van Landbouw Piet Adema. 
 
De ledenvergadering van oktober werd omgevormd naar een campagneborrel met Cora Otter als onze 
eigen Edese top-tienkandidaat. Met 35 aanwezigen was het een van de beter bezochte 
ledenvergaderingen. De ledenvergadering in het voorjaar stond in het teken van lokale asielopvang. 
 
Binnen het bestuur vonden twee mutaties plaats. Hassan Mohammadi stopte in het voorjaar als 
secretaris. In oktober volgde Jakob Adema hem op. Het bestuur vergaderde in totaal vier keer. 
Bestuursleden waren aanwezig bij fractievergaderingen en met bijna alle fractieleden werden 
voortgangsgesprekken gevoerd. 
 
In het jaar 2022 ging de ChristenUnie Ede er nog tien leden op achteruit. In 2023 groeide het totaal 
aantal leden met tweeëntwintig en kwam op 1 januari 2024 uit op 561 leden.  
 
Simcha Looijen 
Voorzitter ChristenUnie Ede 
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Terugblik op het politieke jaar 2023 door fractievoorzitter 
Cora Otter-van den Bosch   
 
Persoonlijke gegevens:  
Naam:    Cora Otter-van den Bosch 
Adres:  van Balverenweg 95A 6721 ZV 

Bennekom  
Telefoon:   06 58 91 05 25  
E-mail:    cora.otter@ede.nl  
Facebook:   facebook.com/cora.otter  
Raadslid sinds:   sinds 27 maart 2014,  

fractievoorzitter sinds 1 januari 2016 
Portefeuilles:  Veiligheid - Werk & Inkomen - 

Gezondheid - Jeugd & Gezin - Inclusie - 
Maatschappelijke ondersteuning- 
Vluchtelingen 

Fractietaken: Fractievoorzitter  
 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2023 voornamelijk bezig gehouden? 
 
Voldoende openbare toiletten 
Ede is een gemeente die graag ‘inclusief’ wil zijn, waar iedereen zo goed mogelijk mee kan doen in de 
samenleving. Dat betekent bijvoorbeeld ook dat er voldoende openbare toiletten zijn. Want het 
ontbreken van voldoende toegankelijke toiletten betekent voor veel inwoners een drempel om te deur 
uit te gaan en deel te nemen aan het maatschappelijke leven. De Maag Lever Darm Stichting heeft 
een toiletnorm ontwikkeld. Wat de stichting het liefst wil is een toiletnorm verankeren in de 
(omgevings-)wet. Die norm schrijft voor dat om de 500 meter in winkelcentra en drukke 
voetgangersgebieden een openbaar toilet of opengesteld toilet moet komen. Wij vinden het belangrijk 
dat de gemeente zelf het goede voorbeeld geeft, door bij gemeentelijke projecten (bijv. station, 
nieuwe winkelgebieden) standaard ook een -ook voor mindervaliden toegankelijk- openbaar toilet op 
te nemen. Daarnaast moet bij het afgeven van vergunningen voor grotere evenementen hier 
aandacht voor zijn. Samen met GemeenteBelangen hebben we hier aandacht voor gevraagd. Het 
college heeft daarop aangegeven met winkeliers in gesprek te gaan en met Buurt-wijk- en 
dorpshuizen, onderwijsinstellingen en maatschappelijke partners. 
 
Noodfonds 
Het aantal huishoudens in armoede stijgt. Vanuit het Rijk waren - tijdelijk - middelen beschikbaar om 
bijv. de gestegen energiekosten te compenseren. In Ede hebben we goed minimabeleid, maar niet 
iedereen weet die regelingen te vinden of komt in aanmerking. Daarom is lokaal het Noodfonds 
opgericht. Een tijdelijke regeling voor 2023 die bedoeld is voor inwoners die ondanks de bestaande 
voorzieningen vanuit het Rijk of de gemeente, aan het eind van de maand nog steeds te weinig 
besteedbaar inkomen hebben om te kunnen voldoen aan basisbehoeften. We hebben aan het einde 
van 2023 het College gevraagd een overzicht te verzorgen in welke mate gebruik is gemaakt van het 
Noodfonds. Daarbij te kijken in hoeverre communicatie, criteria en procedure evt. een rol hebben 
gespeeld en wat verbeterd zou kunnen worden. In het 1e kwartaal van 2024 komt het college hierop 
terug bij de gemeenteraad. Wellicht resulteert dat in een plan van aanpak om het gemeentelijk 
armoedebeleid nog beter in te zetten. 
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Verkiezingen Tweede Kamer 2023 
Voor de verkiezingen van een nieuwe Tweede Kamer op 22 november 2023 was ik kandidaat nummer 
8 op de lijst. Een bijzondere plek, die een actieve bijdrage aan de campagne vroeg. Ik heb vanaf de 
vaststelling van de kandidatenlijstlijst op het ChristenUnie-congres (30 september) meegedraaid met 
de top-12 van de kandidaten. We waren te vinden op straat, bij debatten en onderwijsinstellingen. 
Zelf heb ik mij het meest bezig gehouden met thema’s als vluchtelingen, mantelzorg (‘Coalitie 
Samenleving’) en armoedebeleid. De fractie heeft mij ondersteund tijdens de campagneperiode door 
taken over te nemen of door een rol in het campagneteam.  
 
Taken voor de fractievoorzitter  
Als fractievoorzitter ben ik uiteraard allereerst raadslid voor de ChristenUnie. Maar daar komen andere 
taken bij, zoals: 

• Lid van het presidium (maandelijks overleg fractievoorzitters met de voorzitter van de raad en 
de burgemeester). 

• Jaargesprek met de burgemeester, het verslag hiervan gaat naar de Commissaris van de 
Koning. 

• Lid van de vertrouwenscommissie voor de herbenoeming van burgemeester Verhulst. Samen 
met 3 andere fractievoorzitters hebben we gesprekken gevoerd met de Commissaris van de 
Koning, burgemeesters uit de regio en een aantal samenwerkingspartners van de gemeente 
Ede om tot een advies te komen met betrekking tot de herbenoeming. 

• Lid werkgeverscommissie (de raad is ‘werkgever’ van de griffier en de medewerkers van de 
griffie, de werkgeverscommissie voert daarom het jaargesprek met de griffier).  

• Coalitieoverleg - de 5 wethouders en 5 fractievoorzitters van de fracties SGP, ChristenUnie, 
Gemeentebelangen, CDA en PvdA komen maandelijks bij elkaar om lopende zaken te 
bespreken en de voortgang van het bestuursakkoord te monitoren. 

• Wekelijks overleg met de wethouder namens de ChristenUnie: eerst Leon Meijer, vanaf 
december Bram van der Beek. 
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Terugblik op het politieke jaar 2023 door raadslid Bram van 
der Beek  
 
Persoonlijke gegevens:  
Naam:    Bram van der Beek 
Adres:    Piet Smithof 17, 6711 XR Ede  
Telefoon:   06 17 67 86 70  
E-mail:    bram.van.der.beek@ede.nl  
𝕏𝕏:    @bram_beek  
Raadslid:   29 maart 2018 - 7 december 2023 
Wethouder:  7 december 2023 
Portefeuilles:  Energie - Ruimtelijke Ordening - 

Landbouw & Natuur - Milieu & Afval - 
Wonen - Economie - Sport  

 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2023 voornamelijk bezig gehouden? 
 
In het afgelopen jaar heb ik het grootste deel vanuit de gemeenteraad mijn werk gedaan. Maar het 
stond ook in het teken van de overstap naar mijn nieuwe rol als wethouder. In dit jaarverslag een 
inkijkje in beide werelden. 
  
Raadswerkgroep Wonen 
In de gemeenteraad heb ik een zogenaamde ‘Raadswerkgroep’ opgericht. Dat is een groep raadsleden 
die1 onderwerp langere tijd volgt. Wij vonden dat het onderwerp Wonen die aandacht nodig heeft. 
Niet om zoveel mogelijk te vergaderen, maar omdat we merkten bij onszelf en andere partijen dat we 
te weinig het grotere verhaal kunnen pakken. Vaak komt er een klein onderdeel voorbij: een verzoek 
om ergens te mogen bouwen, een voorbereiding voor een nieuwe wijk. Of juist grote plannen hoe 
Ede er in 2040 uit mag zien. Bij elk plannetje waren er een hoop wensen. Zoals extra woningen voor 
starters, betaalbaarheid, wat is voor Ede passende hoogbouw. Of kunnen we meer knarrenhofjes 
bouwen. Dit soort onderwerpen worden met de raadswerkgroep nu veel beter besproken. De 
frustratie is minder en de gemeenteraad kan beter meesturen. 
  
De overstap 
Gedurende het jaar ben ik me steeds meer gaan voorbereiden op de overstap die voor me lag: de rol 
van wethouder. De laatste weken kon ik me echt inwerken en had ik tegelijk ook nog de tijd om na te 
denken over hoe ik graag aan de slag wil. Bij de gemeente werken heel veel slimme en toegewijde 
mensen. Mijn taak is om hun te helpen bij de uitdagingen, zodat ze hun werk kunnen doorzetten. 
 
Recent nog vroeg iemand me: ‘Is het je taak om neutraal te wezen, of mag je ergens voor staan?’ 
Een mooie vraag waar ik het uitdagende van mijn werk in schuilt. Ik vind namelijk dat het mijn taak is 
om de dromen die Edenaren hebben, om daarvoor te gaan. Tegelijk weet ik dat vrijwel aan elk besluit 
wel voor iemand nadelen kleven. Ik vind het óók mijn taak om hen te horen, en recht te doen. Mijn 
ervaring is dat die twee heel goed samen kunnen gaan. Mensen begrijpen (en willen vaak ook) dat je 
als gemeente iets wilt. En vaak kan een ambitie verrijkt worden met de kritische noten die gekraakt 
worden. Ik word daar blij van en haal veel energie en voldoening uit het op deze manier 
samenbrengen van mensen. Vanuit de gedachte dat we een hele sterke uitgangspositie hebben als 
Ede. En vanuit de gedachte dat ik mijn talenten en energie mag geven, maar dat God het goede tot 
bloei wil brengen. 
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Dagopvang 
Een van de eerste urgente zaken die bij mij langs kwam was de dagopvang. We hebben al een tijdje 
in de wintermaanden een nachtopvang: een plek waar dak- en thuislozen ‘s nachts kunnen verblijven. 
Sinds 1 november kwam is er een pilot voor een dagopvang: een plek waar deze mensen ook overdag 
terecht kunnen. Ze waren net succesvol bezig of het eerste probleem doemde op: ze moesten per 1 
januari van dit jaar een andere plek zoeken. Wat er volgde was een zoektocht naar een juiste locatie 
en in het gemeentehuis een afstemming welke vergunningen per locatie nodig was. Voor mij een 
goede manier om direct de mensen te leren kennen. Van de stichting die de opvang verzorgd en 
halsoverkop een nieuwe locatie moest zoeken. Tot de enorme inzet rond en in de kerstvakantie van 
diverse collega’s in het raadhuis. Vanaf 1 januari 2024 is de dagopvang naar de Lutherse kerk 
verhuist. De hoop is dat deze plek wat rust kan bieden, waar ze vertrouwen opbouwen en waar 
sommigen een stap kunnen zetten. Wij gaan alweer nadenken over de langere termijn: hoe kunnen 
we de dagopvang behouden. 
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Terugblik op het politieke jaar 2023 door raadslid Niek van 
den Brink 
 
Persoonlijke gegevens:  
Naam:    Niek van den Brink  
Adres:    Hegelstate 5, 6716 SL Ede  
Telefoon:   06 40 99 32 94  
E-mail:    niek.van.den.brink@ede.nl 
𝕏𝕏:    @niekvandenbrink  
Raadslid sinds:   17 mei 2018 
Portefeuilles: Landbouw & Natuur - Onderwijs - 

Openbare ruimte - Verkeer - Wijken & 
Welzijn - Wonen  

Fractietaak: Plaatsvervangend fractievoorzitter 
 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2023 voornamelijk bezig gehouden? 
 
Een Knarrenhof is tof! 
In het gebied ten noorden van huidig Kernhem zal een nieuwe woonwijk worden ontwikkeld. De 
ChristenUnie vindt onderlinge betrokkenheid van toekomstige bewoners belangrijk en ik kwam 
daarom in juni met het voorstel om Knarrenhofjes en collectieve zelfbouw op te nemen als ambitie 
voor de ontwikkeling van deze nieuwe wijk. Dit voorstel is aangenomen! Knarrenhof is wonen in een 
hofje, met de gezelligheid en hulp van generatiegenoten om je heen. In de Knarrenhofjes leren 
mensen elkaar kennen en zijn ze bereid om elkaar te helpen. Knarrenhofjes en collectieve zelfbouw 
worden nu meegenomen in de verdere plannen. Het uitspreken van een concrete ambitie helpt om 
duidelijkheid te scheppen. Dit kan later in de planvorming dan verder worden geconcretiseerd. 
 
Een studio, klein maar fijn! 
Er is landelijk een grote behoefte aan meer en betaalbare woningen. Zo ook in Ede. Tegelijkertijd 
komt de bouw van betaalbare woningen moeilijk van de grond. Als katalysator voor de ontwikkeling 
van goedkope woningen heeft de gemeenteraad van Ede bij de vaststelling van de 
Programmabegroting 2023-2026 een Woningbouwfonds ingesteld. De uitwerking hiervan kwam in 
december van dit jaar ter sprake. Woningcorporaties en ontwikkelaars kunnen voor de bouw van 
goedkope woningen een bijdrage krijgen uit het Woningbouwfonds als zij daarmee plannen kunnen 
realiseren of versnellen. Nu bleek er een aantal voorwaarden aan verbonden te zijn, waaronder een 
minimaal oppervlakte van 50m2. Deze voorwaarde heb ik eruit mogen halen met een amendement. 
Want we hebben in de sociale huur ook behoefte aan studio’s. Kleine woonruimten voor oud-
studenten, statushouders en andere alleen gaanden. Als we voldoende kleine woningen in Ede 
hebben, wordt het ook realistischer om gezinswoningen met voorrang toe te wijzen aan gezinnen. Zo 
zorgen we ervoor dat we allemaal, passend bij huishoudgrootte, kunnen wonen. 
 
Natuurbegraven en natuurlijk begraven 
In Ede zijn er geen plaatsen meer beschikbaar voor natuurbegraven of natuurlijk begraven. Dat is 
jammer, want de vraag naar dit soort plaatsen is groot. In de ‘Nota Begraven’ werd gesproken over 
de mogelijkheid voor zogenaamde ‘bijbegraving’. Er stond echter geen plan in voor het uitbreiden van 
de mogelijkheden voor natuurbegraven en/of natuurlijk begraven door middel van een nieuwe 
begraafplaats. Met een motie wilde de ChristenUnie daar verandering in brengen. Jan Willem en ik 
riepen het college op om particuliere initiatieven voor het realiseren van een natuurbegraafplaats in de 
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gemeente Ede zo goed mogelijk te faciliteren. Indien er geen particuliere initiatieven zijn voor het 
realiseren van een natuurbegraafplaats, of wanneer gesprekken met deze partijen niet tot realisatie 
leiden, moet het college onderzoeken welke locaties geschikt zouden zijn voor een extra 
gemeentelijke begraafplaats voor natuurbegraven. De uitkomst en/of voortgang van bovenstaande 
verzoeken moest uiterlijk in december van dit jaar met de raad gedeeld zijn. Dit verdient nog enige 
aandacht, want half december hebben wij nog geen bericht over de voortgang ontvangen! 
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Terugblik op het politieke jaar 2023 door raadslid Annemiek 
Stam-Hoogstrate  
 
Persoonlijke gegevens:  
Naam:    Annemiek Stam - Hoogstrate 
Adres:    Laan van Kernhem 141, 6718 HR Ede  
Telefoon:   06 21 51 45 30  
E-mail:    annemiek.stam@ede.nl  
Raadslid sinds:  30 maart 2022 
Portefeuilles:  Cultuur - Economie - Inclusie - 

Integratie - Jeugd & Gezin - Sport - 
Werk & Inkomen - Wijken & Welzijn 

 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2023 
voornamelijk bezig gehouden? 
 
Zoveel goeds 
Bij het terugkijken naar 2023 voel ik vooral de behoefte om te benoemen dat er veel is om dankbaar 
voor te zijn in de Gemeente Ede. Soms lijkt het in het politieke werk dat je vooral alert bent op 
onderwerpen die bijsturing nodig hebben. Maar er is juist veel dat goed gaat. Een paar concrete 
dingen; enorm veel vrijwilligerswerk dat gedaan wordt door inwoners, een nieuwe slaapplaats voor 
daklozen in de winter nachtopvang, extra inzet om vluchtelingen op te vangen in de crisisnoodopvang 
in de Galvanistraat, het nieuwe stationsgebied dat ontwikkelt wordt, goede minimaregelingen, het 
centrum dat wordt opgeknapt, sportverenigingen die volop draaien. We hebben een gemeente met 
betrokken inwoners in een prachtige leefomgeving.  
 
Onderwerpen in de gemeenteraad komen in razend tempo voorbij. Soms agenderen we ook zelf 
onderwerpen. Zoals het initiatiefvoorstel om te komen om tot kleinschalige opvangplaatsen voor 
asielzoekers. De raad heeft er mee ingestemd om dit initiatief verder te gaan uitwerken. Graag neem 
ik u nog mee in een paar onderwerpen die op de agenda stonden de afgelopen tijd: 
 
Re-integratie en de positie van werkgevers 
Onlangs hebben we in de raad gesproken over een nieuwe re-integratieverordening. Dat zijn moeilijke 
woorden voor; hoe krijgen we mensen aan het werk als ze daartoe in staat zijn. Het blijkt dat één van 
de grootste belemmeringen het beheersen van de taal is. Helaas is er een beperkt aanbod qua 
taaleducatie. Als inwoners taallessen volgens is dat vaak op momenten die niet gunstig zijn voor 
werkgevers. Want als je werknemer om half 11 op taalles moet zijn is er niet veel ruimte voor een 
gewone werkdag. We hebben daarom in het debat extra aandacht gevraagd voor de positie van 
werkgevers en gevraagd hoe taal en werk beter aan kan sluiten. Liefst bijvoorbeeld taalondersteuning 
op de werkvloer. In het voorstel dat we bespraken zitten hele goede regelingen maar we vroegen ons 
af of werkgevers in de regio daar wel voldoende van op de hoogte zijn en of ze betrokken worden bij 
het beleid. Daarnaast werkt het belemmerend dat voor mensen in de bijstand werken pas echt loont 
boven de 28 uur werken. Als we willen dat mensen uitstromen uit de bijstand moet werken echt 
lonend zijn. Ook daar hebben we aandacht voor gevraagd. En zou het niet goed zijn om het oude 
concept van de ‘moeder- MAVO’ weer uit de kast te halen? Als opvang voor kinderen geregeld is, is 
het zoveel makkelijk om een opleiding te volgen of te gaan werken.  
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Plannen voor de wijken en dorpen 
De Gemeente Ede is opgedeeld in vier gebieden: 

1. Ede Centraal 
2. De Dorpen 
3. Ede Zuid - Bennekom 
4. Veldhuizen Kernhem 

 
Door vragenlijsten af te nemen en gesprekken te voeren met inwoners, organisaties, wijkteams zijn er 
gebiedsagenda’s opgesteld. Dat zijn plannen voor de ontwikkelingen in die gebieden. Met als doel om 
de leefbaarheid te verbeteren. Als je leest hoeveel beweging en organisatiekracht er in de 
samenleving zit kan je echt trots zijn op de inwoners van Ede. De gebiedsagenda’s zijn hier te vinden: 
https://www.ede.nl/meedoen-en-meepraten/wijkteams#c655. U kunt ook aan ons als fractie laten 
weten of u zich er in herkent en waar u extra aandacht voor wilt. We hebben in het debat benoemd 
dat als inwoners initiatief willen nemen in hun wijk, het ook belangrijk is dat er niet allerlei 
bureaucratische rompslomp bij komt. Als we graag willen dat mensen initiatief nemen is een 
ondersteunend wijkteam daarbij van belang.  
 
Debat over de Doe en Leerplaats Ede Zuid 
In oktober heb ik raadsvragen ingediend over het stopzetten van de subsidie aan de Pilot Doe en 
Leerplaats in Ede Zuid. Daar werkten Turkse, Syrische, Somalische, Eritrese en Tunesische 
medewerkers met allerlei vrijwilligers om een moeilijk te bereiken doelgroep te ondersteunen. Tot 
onze grote teleurstelling is deze pilot gestopt en het project naar ons idee niet op de juiste waarde 
geschat. Daarom hebben we samen met PvdA ook een debat aangevraagd. We merken dat er 
beperkte kennis en ervaring is bij reguliere organisaties in het sociaal domein om goede cultuur-
sensitieve zorg te verlenen. We vragen de gemeente dan ook om deze waardevolle bruggenbouwers 
een functie te geven binnen het sociaal domein en bij te dragen aan hun professionalisering. We 
hebben cultuurvertalers nodig en ervaringsdeskundigen die vanuit vertrouwen werken.  
 
Als fractie willen we uw stem vertolken in de gemeenteraad. Neem daarom alstublieft contact op als 
we ergens extra aandacht aan kunnen besteden. We komen graag luisteren.  
  

about:blank#c655
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Terugblik op het politieke jaar 2023 door raadslid Arie 
Barendrecht  
 
Persoonlijke gegevens:  
Naam:    Arie Barendrecht  
Adres:    Van Hoffenlaan 58, 6721 XG Bennekom  
Telefoon:   06 22 38 35 86  
E-mail:    arie.barendrecht@ede.nl  
𝕏𝕏:    @ArieBarendrecht  
Instagram:   @arie.barendrecht 
Fractievolger sinds:  12 november 2020  
Raadslid sinds:  30 maart 2022 
Portefeuilles:  Bestuur & Organisatie - Energietransitie 

- Financiën - Gezondheid - Ruimtelijke 
Ordening - Veiligheid - WMO 

Fractietaak:   Fractiepenningmeester  
 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2023 voornamelijk bezig gehouden? 
 
De financiën van Ede: een terug- en vooruitblik 
Elk jaar ontvangen wij in het voorjaar als gemeenteraad de jaarrekening. In de jaarrekening worden 
de inkomsten en uitgaven van het voorgaande jaar opgeschreven en vergeleken met de plannen die 
we hadden. In het voorjaar van 2023 keken we dus terug op het jaar 2022. In onze bijdrage vroegen 
we aandacht voor arbeidsmigranten, onze doelstellingen voor duurzame energie, het 
doelgroepenvervoer en de gemeentelijke informatievoorziening.  
 
Al met al sloten wij het jaar 2022 in geldelijke zin positief af. Maar als we vooruitkijken dan is onze 
financiële situatie als gemeente onzeker. We worden gehouden aan regels om onze begroting vier 
jaar vooruit te plannen. Zo weet je zeker dat de beloftes die je maakt aan inwoners ook na kunt 
komen. In 2026 en 2027 zijn de gelden die we vanuit de Rijksoverheid ontvangen te weinig om onze 
doelstellingen waar te maken. Voor uw beeld; dat gaat nu om een geschatte 10 miljoen euro per jaar. 
Om de voorzieningen op peil te houden, denk aan uw bibliotheek, de openbare zwembaden, zullen we 
dus in het jaar wat voor ons ligt goed moeten gaan nadenken hoe wij deze voorzieningen duurzaam 
in stand kunnen blijven houden.  
 
Wet Open Overheid 
Zo transparant mogelijk. Het handelen van onze lokale overheid moet zo open mogelijk zijn. Het 
systeem wat dit mogelijk zou maken heeft helaas vertraging opgelopen. Daarom heb ik dit jaar 
aandacht gevraagd om als gemeente Ede zelf de Woo-verzoeken op de website van de gemeente te 
gaan publiceren.  
 
Onze website van de gemeente Ede is echter al heel goed digitaal toegankelijk gemaakt. We zijn 
hiermee koploper in Nederland. Dat bemoeilijkt echter wel het zomaar plaatsen van PDF-bestanden op 
onze website omdat juist deze documenten niet toegankelijk zijn voor digitaal minder vaardige 
burgers. Naar een oplossing wordt wel gezocht door onze gemeente. Wordt vervolgd dus!  
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De (permanente) nachtopvang 
Op 15 juni dienden we als ChristenUnie de motie permanente nachtopvang buitenslapers mee in. Elk 
jaar moeten we als gemeente een nood/nachtopvang organiseren in de winter. Dit lukt vaak net op 
tijd. Maar we zien liever dat deze mensen geholpen worden in de richting van reguliere 
opvangmogelijkheden en dat ze niet meer op straat verblijven.  
 
Bijna de gehele gemeenteraad staat achter het idee om te onderzoeken welke mogelijkheden er zijn 
om ‘jaarrond’ een opvang open te hebben. Hiermee ontstaat er meer vastigheid voor de buitenslapers. 
Maar juist ook meer mogelijkheden voor hulpverlening om te werken aan herstel. Ik zie uit naar de 
verlenging van de huidige nachtopvang!   
 
Ook werkt Stichting Ontmoeting vanuit een pand in Ede Centrum aan een dagopvang. Het is 
hartverwarmend om te zien dat kerken in Ede dit initiatief nemen. Helaas moeten ze de huidige 
locatie al snel weer verlaten. Op dit moment wordt hard gezocht (ook met ondersteuning door onze 
wethouder Bram!) naar een nieuwe plek.   
 
Een sterkere veiligheidsregio 
Als gemeente Ede zijn wij onderdeel van de veiligheidsregio Gelderland Midden. Een bijzondere 
combinatie van jeugdzorg, Veilig Thuis tot aan de brandweer. Een grote organisatie dus! Samen met 
16 andere gemeenten zijn we onderdeel van deze veiligheidsregio en  kan het lastig zijn om op de 
juiste manier ‘zeggenschap’ te organiseren. Want hoeveel invloed heb je nu als één gemeente?  
 
Samen met een college van de D66-fractie ben ik benoemd als raadsrapporteur voor de VGGM. Met 
die groep hebben we overleg met de directie van de VGGM. Ook komen we regelmatig samen met de 
andere rapporteurs van de andere gemeenten. En koppelen aan onze andere raadscollega’s in Ede 
terug wat er precies binnen de veiligheidsregio gebeurt.  
 
In dit jaar is er een amendement van mijn hand aangenomen wat ging over het project 
'Bedrijfsvoering' binnen de VGGM. Dat is niet op orde. Zonder plan werd er gevraagd in te stemmen 
met een flinke verhoging van onze bijdrage uit Ede voor de VGGM. Met dit amendement heb ik daar 
een ‘stokje’ voor gekozen. Eerst een plan, dan uitvoering! 
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Terugblik op het politieke jaar 2023 door raadslid Daan 
Weststrate  
 
Persoonlijke gegevens:  
Naam:   Daan Weststrate 
Adres:   Sint Hubertus 7, 6713 JN  Ede 
Telefoon:  06 27 35 85 85   
E-mail:   daan.weststrate@ede.nl  
Raadslid sinds:  8 mei 2014  
Twitter:   @daanweststrate 
Instagram:  @daanweststrate 
Portefeuilles:  Economie - Jongeren - Onderwijs - 

Recreatie & Toerisme - Regionale 
samenwerking - Sport - Verkeer  

Fractietaak:   Fractiesecretaris  
 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2023 voornamelijk bezig gehouden? 
 
Inzet voor herstel van het Proosdijpark 
Donderdagavond 6 juli sprak de gemeenteraad over een bestemmingsplanwijziging met als doel: een 
nieuwe woontoren op het voormalige Victoria Vesta kantoorterrein aan de Loevestein in Ede. Deze 
nieuwbouw heeft consequenties voor het aanliggende Proosdijpark. Met het indienen van twee moties 
heb ik namens onze fractie mijzelf ingezet voor het herstel van de ontstane schade aan het park en 
voor het aanleggen van twee voetpaden om ‘olifantenpaadjes’ in het Proosdijpark tegen te gaan. 
 
Herstel beschadigde groenstrook - De komst van het nog te bouwen gebouw 4 is zo dicht op de rand 
van het Proosdijpark gesitueerd dat met de voorbereidingen (al) de nodige schade aan het park is 
aangebracht. Lees: dusdanig kap- en snoeiwerk verricht dat een groenstrook is weggehaald omwille 
van het aanleggen van een waterafvoerleiding richting de vijver van het Proosdijpark. Om deze 
schade te (laten) herstellen heb ik een motie ingediend die het college oproept ‘in overleg met de 
werkgroep Proosdijpark een herstelplan te maken voor de groenstrook, het hek en de houtwal’. Deze 
motie is aangenomen. 
 
Bestrijden van olifantenpaadjes - Daarnaast hebben wij geconstateerd dat er inmiddels zogeheten 
‘olifantenpaadjes’ zijn ontstaan vanaf het Loevestein-terrein naar het Proosdijpark. Omdat wij als 
fractie denken dat het aanleggen van voetpaden naar de Kastelenlaan en Valkestein/Batestein kan 
helpen om de ‘olifantenpaadjes’ in de toekomst te voorkomen, hebben we hier ook een motie voor 
ingediend. Deze motie riep het college op ‘om twee voetpaden aan te leggen vanaf het Loevestein-
terrein, één naar de Kastelenlaan en één naar de Valkestein’. Deze motie is ook aangenomen.  
 
De ChristenUnie stemde uiteindelijk tegen een ingediende motie die opriep om het plan terug te 
sturen naar de tekentafel: de woontoren zou volgens die motie niet hoger moeten zijn dan de 
boomtoppen. In een stemverklaring heb ik gezegd dat het idee sympathiek is maar gezien het 
voortraject en de omgevingsdialoog wilden we dit plan niet meer op het laatste moment 
tegenhouden. Met het vaststellen van dit gewijzigde bestemmingsplan worden er straks weer een 
groot aantal appartementen toegevoegd aan onze woningvoorraad. Daarnaast hebben we via 
genoemde moties ervoor gezorgd dat de schade aan het park hersteld wordt en dat er twee 
voetgangerspaden worden aangelegd t.b.v. de nieuwe bewoners van  de Loevestein. 
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Snelle actie n.a.v. vragen verkeersveiligheid fietsstraat AH XL 
Tijdens het mondelinge vragenuurtje van 7 december heb ik namens onze fractie aandacht gevraagd 
voor de veiligheid van fietsers in de fietsstraat langs de AH XL. Om de hulpdiensten directe doorgang 
te geven richting het bedrijf ‘Riedel’ zijn er enkele verlaagde stoepbanden aangebracht. Van deze 
mogelijkheid maken ook andere voertuigen gebruik, waardoor er regelmatig gevaarlijke situaties 
ontstaan. Ik vroeg het college om deze gevaarlijke doorgang voor de gewone passant te blokkeren 
middels rubberen / flexibele palen. In een reactie namens het college gaf de wethouder aan dat het 
zeer aannemelijk was dat er binnen afzienbare tijd er flexibele (rubberen) palen geplaatst zouden 
worden zodat alleen de brandweer en/of hulpdiensten hier nog over de verlaagde stoepband kunnen 
rijden i.v.m. het feit dat de Riedel ten allen tijde bereikbaar dient te zijn voor calamiteiten. Maar dat er 
binnen een week al actie ondernomen is, vind ik wel een mooie interpretatie van 'binnen afzienbare 
tijd'. Ik hoop dat door het afsluiten van deze fietsstraat voor sluipverkeer het een stuk veiliger wordt 
om hier te fietsen. 

 
 
Kerstactie 2023 t.b.v. de vrachtwagenchauffeurs 
Op zaterdagavond voor kerst hebben we voor het tweede achtereenvolgende jaar met onze fractie 50 
kerstpakketten bij de chauffeurs op het industrieterrein in Ede gebracht. De Kerstdagen brengen ze -
noodgedwongen - door op een parkeerplaats in hun cabine. Vanwege de begrenzing van rijtijden 
hebben ze geen keus. Hun thuis, in bijv. Bulgarije, Litouwen, Hongarije, is ver weg. Ze hebben niet 
zoveel keus: de lonen zijn laag, maar zonder werk kun je niet leven. De kerstpakketten werden 
dankbaar aangepakt, de taalbarrière overbrugden we met dank aan Google Translate. Op 1e Kerstdag 
zijn er nog enkele kerstpakketten uitgedeeld bij de Chauffeurs aan de Niels Bohrstraat, Ede. Al langer 
houd ik mij als raadslid bezig met de omstandigheden waaronder deze chauffeurs hier verblijven. Via 
deze kerstactie hebben wij hen willen bedanken voor de bijdrage die zij leveren aan onze economie en 
het offer wat zij hiervoor brengen. Deze actie is praktisch en financieel mede mogelijk gemaakt door 
steun van diverse inwoners uit onze gemeente, het transport- en logistiek bedrijf DB Schenker, en 
Lobbes. 
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Terugblik op het politieke jaar 2023 door fractievolger Jan 
Willem Middelesch  
 
Persoonlijke gegevens:  
Naam:  Jan Willem Middelesch 
Adres:  Meerberg 22, 6178 DC Ede 
Telefoon:  06 27 46 24 04 
E-mail:  janwillem.middelesch@ede.nl 
Twitter:  @jwmiddelesch 
Instagram:  @jwmiddelesch 
Fractievolger sinds: 30 maart 2022 
Raadslid sinds:  7 december 2023 
Portefeuilles:  Bestuur & Organisatie - Jongeren - 

Milieu & Afval - Openbare ruimte - 
Regionale samenwerking - Ruimtelijke 
Ordening - Veiligheid - Wonen  

 
 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2023 voornamelijk bezig gehouden? 
 
Resultaat: geen gokreclame op de Kenniscampus  
Net als op veel andere plekken, was begin dit jaar ook in de gemeente Ede reclame van (online) 
gokbedrijven te zien. Dat was onder andere het geval in abri’s op de Kenniscampus. In afwachting 
van een landelijk verbod op ongerichte gokreclames, hebben meerdere gemeenten hierover al 
afspraken gemaakt. Begin dit jaar hebben wij raadsvragen gesteld om na te gaan welke 
mogelijkheden er zijn voor een lokaal verbod in de gemeente Ede. Wij vinden deze reclame 
onwenselijk, vooral op plekken waar veel jongeren komen. Jongeren gokken al bovengemiddeld veel: 
ruim 20 procent van alle accounts op gokwebsites is van gebruikers tussen de 18 en 23 jaar. We zien 
het aantal gokverslaafden toenemen en daarnaast is er een risico op schuldenproblematiek.  
 
In de raadsvragen die wij dit voorjaar hebben gesteld, hebben wij dan ook gevraagd om na te gaan 
welke mogelijkheden er zijn voor een lokaal verbod in de gemeente Ede. Het landelijk verbod op 
ongerichte gokreclames was toen nog niet ingegaan.  
 
In haar beantwoording gaf het college aan dat ook zij reclame voor (online) gokken in de openbare 
ruimte onwenselijk vinden. Zij hebben daarom contact gezocht met de mediabedrijven die in Ede 
reclame-uitingen verzorgen. Het specifieke mediabedrijf dat onder andere de reclame op de 
Kenniscampus verzorgt, heeft aan het college te kennen gegeven dat zij eigen beleid hebben waarin 
staat dat reclame voor online gokken niet wordt ingedeeld in de buurt van scholen. Vrij snel na de 
beantwoording van onze raadsvragen was de gokreclame daadwerkelijk van de Kenniscampus 
verwijderd.  
 
Uitbreiding De Stroet: een 'groen' bedrijventerrein  
In september werd in de raad gesproken over de uitbreiding van bedrijventerrein De Stroet in 
Lunteren. De oordeelvormende vergadering was op 7 september, het besluit werd genomen in de 
besluitvormende vergadering van 21 september.  
 
"De uitbreiding van De Stroet is van belang voor de economische groei en de werkgelegenheid van 
Lunteren." Zo begon ik mijn bijdrage tijdens de oordeelvormende vergadering. Er is behoefte aan 
uitbreiding van dit lokale bedrijventerrein. ChristenUnie Ede had, net als veel Lunteranen, vraagtekens 
bij de gevolgen voor en de inpassing in het landschap. Uit de omgevingsdialoog blijkt dat er ook door 
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bijvoorbeeld de Dorpsraad aandacht is gevraagd voor de groene inpassing van het bedrijventerrein. 
De zone met woon-/werkkavels langs de Westzoom is een voorbeeld van deze inpassing. Als 
ChristenUnie Ede vinden wij het goed dat hier, samen met onder andere dus de Dorpsraad, invulling 
aan is gegeven. Uiteindelijk wordt van de 20 hectare ongeveer de helft daadwerkelijk voor bedrijven 
gebruikt en is er veel ruimte voor groen. Jammer is wel dat het nodig blijkt om 256 bomen te kappen. 
We zien hier echter dat alle te kappen bomen worden gecompenseerd, naar verwacht zelfs allemaal 
binnen het plangebied. Dat is goed nieuws. 
 
Tijdens de PDE van 21 september sprak Bram van der Beek een stemverklaring uit, waarin we ons 
standpunt nog eens kernachtig hebben samengevat: "Een industrieterrein op deze plek, dat moeten 
we niet zomaar willen. Maar we zien dat er goed is nagedacht over de groene inpassing, de 
verkeersontsluiting en de veiligheid op de Westzoom. De bomenkap wordt gecompenseerd in de 
nieuwe inrichting en er zijn bindende afspraken over de landschappelijke inpassing. Als de behoefte er 
dan ook nog eens is, wordt het tijd om hiermee aan de slag te gaan". De ChristenUnie stemde dan 
ook vóór dit voorstel. 
 
Raadsvragen Situatie oude vuilstort Goudsberg 
Eerder dit jaar werden wij erop gewezen dat op de Goudsberg (bij het Zandgat/Zandgroeve) allerlei 
puin lag. Het gaat hier om (fabrieks)afval dat in de jaren ’80 is gestort. De grond is gesaneerd en 
volgens de provincie zijn er geen verdere maatregelen nodig. Op de locatie ligt echter nog steeds 
onder andere gebroken puin, buizen PVC, rubber en veel losliggend plastic. In het gebied komt veel 
wild voor (met name zwijnen), die zich mogelijk aan plastic en ander afval wagen. Ook is het gebied 
vrij toegankelijk voor wandelaars en ligt het nabij campings. Dat kan een risico vormen. Daarnaast is 
de locatie een haard van Grote Bereklauw en Japanse Duizendknoop, beide onwenselijke invasieve 
exoten. Al met al een onwenselijke situatie die volgens ons om aandacht vraagt. Samen met 
fractievolger John Smits ben ik hier ingedoken. John heeft de locatie met een ambtenaar van de 
gemeente en een toezichthouder van Omgevingsdienst De Vallei bezocht. Omdat de situatie 
vervolgens tussen wal en schip dreigde te vallen, heb ik hier eind 2023 raadsvragen over gesteld.  
 
In die raadsvragen heb ik het college gevraagd of zij een vuilstort in het midden van het bos (én in 
Natura 2000 gebied) ook onwenselijk vinden en of ze zich ervan bewust zijn dat hier sprake is van een 
onbeheerste haard met exoten, dat een directe bedreiging vormt voor verspreiding in de directe 
omgeving. Ook heb ik het gevraagd of het college deze locatie opnieuw onder de aandacht wil 
brengen bij de provincie, of zij acties willen ondernemen (bijv. richting de grondeigenaar) en of zij de 
feitelijke risico’s op deze locatie beter in beeld willen (laten) brengen om te beoordelen of hier sprake 
is van een voldoende veilige situatie. Tot slot heb ik gevraagd om andere oude vuilstortlocaties in 
natuur- en/of landelijk gebied binnen onze gemeente.  
 
Omdat de raadsvragen eind 2023 zijn ingediend, kan 
ik bij het schrijven van dit jaarverslag helaas nog 
geen terugkoppeling geven over de reactie van het 
college. Begin 2024 kunt u daarover meer lezen op 
onze website. 
 
 
Foto van de situatie op de Goudsberg 
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Terugblik op het politieke jaar 2023 door fractievolger John 
Smits  
 
Persoonlijke gegevens:  
Naam:     John Smits  
Adres:  Hazenhoeve 52, 6721 LB 

Bennekom 
Telefoon:    06 22 82 70 60 
E-mail:     john.smits@ede.nl  
Facebook:    facebook.com/john.smits.3998 
Fractievolger:    sinds 30 maart 2022  
Portefeuilles:  Energietransitie - Cultuur - 

Landbouw & Natuur - Milieu & 
Afval -  Recreatie & Toerisme - 
Ruimtelijke Ordening 

 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2023 voornamelijk bezig gehouden? 
 
Toer de Boer  
Afgelopen jaar ben ik met enkele fractieleden op bezoek geweest bij enkele agrarische bedrijven. Dat 
levert mooie persoonlijke gesprekken op. De gesprekken geven inzage in zowel optimistische als 
zorgelijke aspecten. De boeren in onze gemeente pakken de handschoen graag op naar duurzamere 
bedrijfsvoering. Tegelijkertijd wordt al zo duurzaam en efficiënt mogelijk gewerkt.  
 
Het jaar stond helaas volledig in het teken van stikstof en het gebrek aan perspectieven. Maar er 
gebeuren ook positieve dingen. Wij konden het waterschap in contact brengen met een boerenbedrijf 
die een experiment voor waterberging wilde starten. Een ander lichtpuntje was dat de jonge generatie 
boeren heel graag de uitdagingen van deze tijd wil oppakken en dat niet alleen. De belangstelling 
vanuit ‘zij-instromers’ is ook aanzienlijk. Andere kansen liggen in échte samenwerking tussen de 
boerenbedrijven onderling. 
 
Duurzame pacht  
Uitgifte van grond en het Didam arrest staan soms op gespannen voet. De overheid is verplicht om bij 
uitgifte van pachtgronden aan iedereen gelijke kansen te geven. Dat betekent dat traditioneel 
betrokken boeren niet meer vanzelf kunnen rekenen op een verlenging van een pachtovereenkomst.  
Afgelopen jaar zijn percelen dus opnieuw voor verpachting aangeboden. Bij deze uitgifte werden meer 
voorwaarden gesteld aan duurzaam en natuurvriendelijk gebruik van de grond. Het heeft tot gevolg 
dat voor sommige bedrijven hun grond zijn kwijtgeraakt. In bepaalde situaties leverde dat 
ongemakkelijke gevoelens op. Wij hebben daarbij gezocht naar maatwerkoplossingen, omdat de 
uitwerking van het Didam arrest in onze ogen wat te rigide uitwerkte.  
 
Trots op onze natuurgebieden 
Voor het bosbeheer is een nieuw beheerplan opgesteld. De ambities om aan natuurherstel te werken 
zijn groot. Dat is een opsteker voor de bosbeheer van de gemeente, maar dit kan alleen slagen als er 
gegarandeerd voldoende financiële middelen voor worden vrijgemaakt. Dat is ook nodig om meer 
toezicht in het buitengebied te kunnen uitoefenen. Mede door onze inzet is dit voor de komende jaren 
vastgelegd. Zorgen blijven er wat ons betreft natuurlijk ook, zoals hoe om te gaan met de aanwezige 
wolven in het gebied. Een onderwerp dat de gemoederen bezig blijft houden.   
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Terugblik op het politieke jaar 2023 door oud-wethouder 
Leon Meijer  
 
Persoonlijke gegevens:  
Naam:    Leon Meijer  
Wethouder:   8 mei 2014 - 7 december 2023 
Portefeuilles:  Jeugdzorg - Onderwijs - Publieke 

gezondheidszorg - Maatschappelijke 
opvang - Financiën - Wonen - 
Verstedelijkingsstrategie - Food - World 
Food Center   

 
Met welke politieke onderwerpen heb ik mij in 2023 
voornamelijk bezig gehouden? 
 
De juiste prijs / kwaliteit verhouding 
 
Vakanties, meubels, kleding, bij veel zaken die we aanschaffen weten we dat er een relatie is tussen 
de prijs en de kwaliteit. Soms heb je geluk met een aanbieding, een koopje, maar de regel is dat je 
meer betaalt voor goede kwaliteit. En net zoals dat in een gewoon huishouden werkt, werkt dat ook 
voor een gemeente. Wil je als gemeente prachtig aangelegde en onderhouden parken, dan kost je dat 
geld. Niet alleen bij de aanleg maar zeker ook bij het onderhoud. Wil je straten en pleinen met 
bijzondere klinkers dan kost je dat meer geld dan een grijze betonklinkers. Watertappunten, openbare 
toiletten, bewaakte fietsenstalling, subsidie voor de voedselbank, Ede viert Kerst , schoolgebouwen – 
alles kost geld, er is weinig gratis.  
Jaarlijks maakt de gemeente keuzes in haar begroting, keuzes die de prijs/kwaliteit verhouding raken. 
En jaarlijks is het een ingewikkelde puzzel vooral voor een wethouder financiën. Vakwethouders en de 
burgemeester hebben allemaal lijstjes met wensen. Niemand wil de laagste kwaliteit en toch is er 
maar beperkt budget voorhanden. Dat budget – de inkomsten van de gemeente – bestaat grofweg uit 
twee bronnen: het gemeentefonds dat het Rijk vult en de gemeentelijke belastingen waarbij de 
Onroerend Zaak belasting (OZB) de belangrijkste is.  
 
Heel lang was het een taboe in Ede om te praten over verhoging van de OZB belasting. Met 
uitzondering van de ChristenUnie en paar andere partijen, wilden de meerderheid van de partijen niet 
praten over verhoging van de OZB. En dat terwijl de inkomsten uit het Rijk na 2026 fors zullen 
teruglopen. Het leverde de afgelopen jaren in de Edese gemeenteraad de bizarre vertoning op dat 
partijen steen en been klaagden over het onderhoud van het groen, de fietspaden, de wegen, het 
aantal evenementen, maar geen cent verhoging belasting accepteerden. Terwijl andere steden en 
dorpen in Nederland die keuze wel maakten, werd Ede vergeleken met andere steden en dorpen 
eigenlijk steeds goedkoper om te wonen. Van de ruim 40 gemeenten in Nederland met meer dan 
100.000 inwoners is Ede de vierde goedkoopste en van alle 342 gemeenten staat Ede op plek 23 van 
de goedkoopste. De lokale lasten liggen 17% onder het landelijk gemiddelde. Bedenk daarbij dat Ede 
kwa oppervlak een grote gemeente is met veel wegen en openbaar groen, en het wordt duidelijk dat 
bij een gelijkblijvend of dalend budget, de kwaliteit omlaag gaat.  
 
In deze coalitieperiode hebben we dat onderkend. En met elkaar afgesproken dat er geen taboe meer 
ligt op OZB verhoging. Als Ede die mooie gemeente wil blijven en haar inwoners kwaliteit wil geven 
dan heeft dat een prijskaartje. Elke partij die doet alsof dat niet zo is, houdt zijn kiezers voor de gek. 
Bij de start van deze coalitie periode lagen de lokale lasten 15% onder het landelijk gemiddelde. We 
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spraken af, dat dat de ondergrens is. We doen niet mee aan de race om de goedkoopste te worden, 
omdat dat impliciet ook een keuze is. Dan kies je er namelijk voor om minder kwaliteit aan je 
inwoners te leveren. En zo besloot de Edese gemeenteraad op verzoek van het college van 
burgemeester en wethouders voor het eerst in decennia de OZB met 3% bovenop de inflatiecorrectie 
te verhogen.  
 
Dat leverde in het plaatselijke krantje natuurlijk meteen reacties op. Stukjesschrijvers buitelen over 
elkaar heen – Ede heeft voldoende reserves, waarom zoveel geld naar dit of naar dat. Wat al die 
stukjes schrijvers de inwoners niet vertellen is dat een OZB verhoging structureel is – het inkomen van 
de gemeente Ede wordt er jaarlijks beter van. Hetzelfde als je loonsverhoging krijgt. En daarmee kun 
je ook je stijgende vaste lasten (denk aan het onderhoud in de gemeente, de WMO, de Jeugdzorg, de 
afdeling burgerzaken) blijven betalen. En het klopt zeker dat de gemeente Ede de afgelopen jaren een 
forse reserve heeft opgebouwd. Daar heb ik als wethouder financien ook op ingezet. Om twee 
redenen: een is dat er een aantal grote opgaven op het gemeentebordje liggen. Een is woningbouw, 
het aantal woningen voor starters vraagt een forse investering, een andere is de transformatie van de 
landbouw en de derde is het energievraagstuk. Daarnaast zijn die reserves ook bedoeld om ervoor te 
zorgen dat als het Rijk haar bijdrage gaat verkleinen, Ede niet meteen zwaar hoeft te bezuinigen.  
 
Als ChristenUnie proberen we steeds het eerlijke verhaal te vertellen. Kwaliteit kost geld. Maar 
mensen luisteren soms liever naar de leugens van populistische politici, die mensen willen laten 
geloven dat een gemeente er prachtig uit kan zien, goede voorzieningen heeft en eersteklas zorg 
verleent voor een habbekrats. Tijdens een debat in de gemeenteraad heb ik een paar voorbeelden 
gegeven van andere gemeenten. De gemiddelde woonlasten voor een meerpersoonshuishouden 
(OZB, Afvalstofheffing en rioolheffing) in Ede is €790. In Gouda betaalt hetzelfde gezin € 1175, in 
Apeldoorn € 853, in Arnhem €976 en in Zwolle € 815. In Wageningen € 1105 en wees maar blij dat je 
niet in Renkum woont met €1211 aan lokale lasten.  
 
Gemeentefinanciën blijven een ingewikkelde puzzel. Waarbij elk jaar opnieuw het onduidelijk is wat de 
precieze bijdrage van het Rijk is. Waarbij de begroting ook nog eens omgeven is met allerlei 
ingewikkelde regels. En de gemeente haar financiële risico’s moet inschatten en daar geld voor apart 
moet leggen anders grijpt de provincie in. En in dat geheel strijden vakwethouders en de 
burgemeester om meer budget voor hun portefeuilles. Als die puzzel dan door het college gelegd is, 
begint het debat met de raad.  
 
Er is hard gewerkt, met als doel Ede niet de goedkoopste gemeente te maken, maar eentje waar het 
goed is om in te leven. Waar je kwaliteit voor je geld krijgt. Als ChristenUnie blijven we dat eerlijke 
verhaal vertellen. En dan gaat de OZB omhoog met een paar procenten. We vertellen liever de 
waarheid dan dat we onze inwoners vertellen dat het allemaal gratis kan.  
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Kennismaking met onze fractiemedewerker Annemarie 
Olieman 
 
Sinds oktober ondersteun ik de fractie als fractiemedewerker. 
Graag stel ik me even aan jullie voor! Ik ben Annemarie, 26 jaar 
en ik woon in Ede-Zuid. In het dagelijks leven werk ik samen 
met collega's, boeren en andere betrokkenen aan de 
verduurzaming van de landbouw als beleidsmedewerker bij de 
provincie Zuid-Holland. Erg leuk werk in een hectische 
omgeving. Waarbij ik het als mijn missie zie om beleid en 
praktijk met elkaar te verbinden om gezamenlijk stappen te 
zetten voor een gezonde landbouw en natuur.  
 
In mijn vrije tijd trek ik er graag op uit met mijn paard of 
racefiets. Daar leent de omgeving van Ede zich natuurlijk 
fantastisch voor! Verder probeer ik me in te zetten voor (de mensen uit) mijn stad, daarom ben ik 
Schuldhulpmaatje en mede-organiseer ik de bingo bij 'Thuis in Zuid' van Stichting Ontmoeting.  
 
Hoewel ik vanuit mijn werk het politieke wereldje al een beetje ken, was ik erg nieuwsgierig naar hoe 
dat nu echt in z'n werk gaat. Toen de vacature voor fractiemedewerker voorbij kwam, was ik dan ook 
meteen enthousiast. En nog enthousiaster toen ik de fractieleden leerde kennen en zag met hoeveel 
toewijding zij zich inzetten voor een mooier Ede. Ik vind het super gaaf dat de ChristenUnie - lokaal 
en landelijk - het christelijke geluid laat horen én zien in onze samenleving en daarmee hoop en 
perspectief biedt in de uitdagingen waar we voor staan. Daar draag ik graag aan bij. Ik zorg voor de 
agenda en notulen van de fractievergaderingen en zal ook werkbezoeken gaan organiseren. Ik ben 
benieuwd wat 2024 gaat brengen en welke werkzaamheden ik verder voor de fractie op kan gaan 
pakken. 
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Contactgegevens ChristenUnie Ede  
 
Bezoekadres 
Raadhuis Ede, Bergstraat 4, 6711 DD Ede  
 
Postadres  
Raadhuis Ede, Postbus 9022, 6710 HK Ede o.v.v. Raadsfractie ChristenUnie Ede  
 
Wilt u de raadsfractie contacten?  
V.a. 19.30u vergadert de fractie ter voorbereiding op de agenda van de Politieke Dag Ede (PDE) van 
de daaropvolgende donderdag. De agenda voor de komende Politieke Dag Ede kunt u hier vinden: 
https://ede.raadsinformatie.nl  
 
Zolang we niet noodzakelijkerwijs digitaal vergaderen beginnen onze fractievergaderingen gewoonlijk 
op maandag om 19:30 uur en vinden deze plaats in onze fractiekamer A403 in het gemeentehuis, 
Bergstraat 4 te Ede. Wilt u contact met de fractie? Dat kan op verschillende manieren:  
 

• Inspreken tijdens één van onze reguliere fractievergaderingen. We maken graag even tijd 
voor u vrij. U kunt daarvoor opnemen met onze fractiemedewerker Annemarie Olieman via 
annemarie.olieman@ede.nl.  

• Schriftelijk of per e-mail kan natuurlijk ook. U kunt uw brief of e-mail sturen naar het 
hieronder weergegeven contactadres.  

• U kunt ons natuurlijk ook bellen. Zie hieronder voor onze gegevens.  
 
Tenslotte, we komen ook graag bij u langs!  
 
Fractiesecretaris  
Naam: Daan Weststrate  
Adres: Sint Hubertus 7, 6713 JN Ede  
Mobiel: 06 27 35 85 85  
E-mail: daan.weststrate@ede.nl  
 
E-mail aan de hele fractie: christenunie@ede.nl  
Website: www.ede.christenunie.nl  
 
Bestuur van de stichting Fractiviteiten Gemeenteraadsfractie ChristenUnie Ede  
Voorzitter:   Cora Otter - van den Bosch  
Vicevoorzitter:   Niek van den Brink 
Secretaris:  Daan Weststrate  
Penningmeester:  Arie Barendrecht  
  

about:blank
about:blank
about:blank
about:blank
about:blank
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Bijlage 1: Samenstelling van de fractie in 2023  
 
De gemeenteraadsfractie van de ChristenUnie in Ede bestond op 01-01-2023 uit zes raadsleden 
aangevuld met twee fractievolgers en een fractiemedewerker. Op 31-12-2023 bestond de raadsfractie 
nog uit dezelfde samenstelling zoals hieronder is weergegeven. 
 
Voor het zomerreces hebben we afscheid genomen van onze fractiemedewerker Annelies Grandia. 
Vierenhalf jaar heeft zij onze fractie op een voortreffelijke manier ondersteund en hier zijn wij haar 
enorm dankbaar voor. Wij hebben op 5 oktober met een lunch hierop teruggekeken en haar bedankt. 
Met ingang van 1 oktober is Annemarie Olieman onze fractie komen versterken in de functie van 
fractiemedewerker. In dit jaarverslag stelt zij zichzelf verder aan u voor.  
 
In de raadsvergadering van 7 december is afscheid genomen van Leon Meijer als wethouder. Na 9,5 
jaar de gemeente Ede gediend te hebben in de rol van wethouder had hij voor eind van dit jaar zijn 
werkzaamheden over te willen dragen. Dit gaf de fractie voldoende tijd om een opvolger aan te wijzen. 
In dezelfde raadsvergadering is Bram van der Beek benoemd en geïnstalleerd als nieuwe wethouder 
namens de ChristenUnie. Jan-Willem Middelesch werd geïnstalleerd als raadslid in de opengevallen 
plaats in de fractie. In de loop van het nieuwe jaar verwelkomen we Noralie Gebremedhin - van ’t Hul 
als nieuwe fractievolger.  
 
Samenstelling fractie d.d. 01-01-2023 
• Cora Otter - van den Bosch, fractievoorzitter  
•  Bram van der Beek, raadslid  
•  Niek van den Brink, raadslid  
•  Annemiek Stam - Hoogstrate, raadslid  
•  Arie Barendrecht, raadslid  
•  Daan Weststrate, raadslid  
•  Jan-Willem Middelesch, fractievolger  
•  John Smits, fractievolger  
•  Annelies Grandia, fractiemedewerker  

Samenstelling fractie d.d. 31-12-2023 
•  Cora Otter - van den Bosch, fractievoorzitter  
•  Niek van den Brink, raadslid  
•  Annemiek Stam - Hoogstrate, raadslid  
•  Arie Barendrecht, raadslid  
•  Daan Weststrate, raadslid  
•  Jan-Willem Middelesch, raadslid 
•  John Smits, fractievolger  
•  Annemarie Olieman, fractiemedewerker 
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Bijlage 2: Overzicht mondelinge en schriftelijke vragen 
 

2.1 Overzicht mondelinge vragen 
Datum Onderwerp Partij Raadslid 
12-jan Tariefstijging Warmtebedrijf Ede CU Bram van der Beek 
12-jan Verkeerssituatie station CU Daan Weststrate 
9-feb Digitale belastingaanslagen CU Arie Barendrecht 
16-mrt Proces propositie gemeente Ede aan GLD CU, VVD Arie Barendrecht 
13-apr Plaatsing bakfietsen in Ede en Bennekom CU Arie Barendrecht 
15-jun Problemen toeslagen, leven onder armoedegrens CU Cora Otter 
7-sep Volkstuinenbeleid CU, MME Bram van der Beek 
26-okt Locatie voor bloedbank CU Cora Otter 
7-dec Verbeteren veiligheid fietsstraat AHXL (sluiproute) CU Daan Weststrate 

 

2.2 Overzicht schriftelijke vragen 

Datum Onderwerp Betrokken 
partijen Raadslid 

3-jan Luchtkwaliteit gemeente Ede CU Bram van der Beek, Arie Barendrecht 
6-jan Voldoende openbare toiletten CU, GB Cora Otter 
27-mrt Tegengaan van gokreclames in gemeente Ede CU Niek van den Brink 
22-jun Mogelijke sluiting Doe- en leerplaats Ede Zuid CU Annemiek Stam 
22-aug Volktuinscomplex Dr. Hartogsweg CU, MME Bram van der Beek 
14-sep Ede als aantrekkelijke studentenstad CU, D66 Daan Weststrate 
12-dec Voorbereiding op AI Act CU Jan Willem Middelesch, Arie Barendrecht 
20-dec Situatie oude vuilstort Goudsberg CU Jan Willem Middelesch 
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Bijlage 3: Overzicht moties en amendementen 
 
Datum Motie / 

Amendement Titel Betrokken partijen Raadslid Status 

11-jan Amendement Mogelijkheid tot extra spreektijd CU, GL, PvdA, MME Arie Barendrecht Verworpen 
26-jan Motie Uitnodigend kader voor Agri-PV-projecten CU, PvdA Arie Barendrecht Aangenomen 

30-mrt Motie Jaarlijks een actieprogramma mobiliteit met 
uitvoeringsafspraken CU, CDA, BB, GL, PvdA, MME Daan Weststrate Aangenomen 

13-apr Amendement Meerdere CPO-initiatieven tegelijkertijd CU, GB, BB, PvdA, VVD Bram van der 
Beek Aangenomen 

13-apr Amendement Bijdrage als commitment aan CPO CU, GB, BB, VVD Bram van der 
Beek Aangenomen 

13-apr Motie Uitbreiding capaciteit bij en voor CPO-initiatieven VVD, CU, GB, GL, BB, PvdA, FvD Bram van der 
Beek Aangenomen 

13-apr Motie Beschikbaarheid natuurbegraven & natuurlijk begraven CU, SGP, D66, CDA, PvdA, MME Niek van den 
Brink Aangenomen 

11-mei Motie Tegen 4e aanvliegroute Schiphol GL, SGP, CU, D66, PvdA, MME Daan Weststrate Aangenomen 
11-mei Amendement Veiligheid mens en dier waarborgen met 60km-wegen GL, CU, PvdA, MME Daan Weststrate Aangenomen 
25-mei Motie Verbetering leefomstandigheden Opvang Oekraïners CU, SGP, GB, D66, CDA, GL, PvdA Annemiek Stam Aangenomen 

1-jun Amendement Afbakening studiegebied Kennisas SGP, CU, CDA, BB, GL, PvdA, FvD, 
MME Arie Barendrecht Aangenomen 

15-jun Amendement Versterken bedrijfsvoering VGGM CU, D66, VVD Arie Barendrecht Aangenomen 

15-jun Amendement Ruimte voor Knarrenhofjes en CPO-uitgifte CU, SGP, GB, GL, BB, PvdA, MME Niek van den 
Brink Aangenomen 

15-jun Motie Permanente nachtopvang buitenslapers Alle partijen m.u.v. VVD Arie Barendrecht Aangenomen 
15-jun Initiatiefvoorstel Duurzame opvanglocatie(s) asielzoekers Ede CU, D66, GL, PvdA Annemiek Stam Aangenomen 
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Datum Motie / 
Amendement Titel Betrokken partijen Raadslid Status 

6-jul Amendement Toekomstbestendig beleid (interim beleid) SGP, CU, GB, CDA Bram van der 
Beek Aangenomen 

6-jul Amendement Verbod reclame fossiele brandstoffen niet via APV CU, GL Arie Barendrecht Verworpen 
6-jul Amendement Wegingsfactor 'aanbodkanalen en platforms' verhogen CU Arie Barendrecht Verworpen 

6-jul Amendement Wegingsfactor 'samenwerkingen met lokale partners' 
verhogen CU Arie Barendrecht Verworpen 

6-jul Motie Ondersteuning solar carports D66, CU, GB, GL, PvdA Bram van der 
Beek Aangenomen 

6-jul Motie Verruiming regelgeving tijdelijke woningen SGP, CU, GB, CDA, BB, GL, VVD Niek van den 
Brink Aangenomen 

6-jul Motie Van land tot pand - stimulering van biobased materialen CU, CDA, D66, GL, PvdA Arie Barendrecht Ingetrokken 
6-jul Motie Gemeentelijke informatie online en offline goed beschikbaar CU, GB, GL, VVD Arie Barendrecht Aangenomen 

6-jul Motie Samenwonen en bijstand GB, CU, D66, CDA, GL, BB, PvdA, 
FvD Arie Barendrecht Aangenomen 

6-jul Motie Waarschuwingssysteem natuurbranden SGP, CU, GB, CDA, D66, GL, VVD Arie Barendrecht Aangenomen 
6-jul Motie Alternatieve vormen verwezenlijken energietransitie PvdA, SGP, CU, GB, GL Arie Barendrecht Aangenomen 

6-jul Motie Plaatsen waterpunten langs wandelroutes FvD, CU Niek van den 
Brink Aangenomen 

6-jul Motie Klimaatadaptatie en biodiversiteit in Beheer Openbare Ruimte GL, CU Niek van den 
Brink Aangenomen 

6-jul Motie Aanleg voetpaden naar Kastelenlaan en Valkestein CU, GB, CDA, PvdA, FvD Daan Weststrate Aangenomen 
21-sep Amendement Pilot verkeersmaatregelen Het Binnenveld Alle partijen Daan Weststrate Aangenomen 
21-sep Amendement Reintegratie: 'Meest doelmatige oplossing i.p.v. goedkoopste' D66, CU, GL, BB, PvdA, MME, DPE Annemiek Stam Aangenomen 

5-okt Amendement Toepassingsbereik starterslening koopwoningen €355.000 SGP, CU, CDA, MME Bram van der 
Beek Aangenomen 
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Datum Motie / 
Amendement Titel Betrokken partijen Raadslid Status 

9-nov Amendement Verlenging geldigheid noodfonds GL, CU, D66, PvdA, MME Cora Otter Verworpen 
9-nov Motie Borgen verdiensten Ede Viert D66, CU, GB, CDA, GL, PvdA Annemiek Stam Aangenomen 

9-nov Motie Voortzetten subsidie Technodiscovery D66, SGP, CU, GB, CDA, GL, VVD, 
DPE Daan Weststrate Aangenomen 

9-nov Motie Behoud volkstuinen D66, CU, GL, MME, DPE Bram van der 
Beek Aangenomen 

9-nov Motie Verkeersveiligheid en (alcohol- en drugs)controles SGP, CU, GB, CDA, BB, VVD Daan Weststrate Aangenomen 

9-nov Motie Bekendheid inzien bekendmakingen in dorpshuizen 
promoten SGP, CU, CDA Arie Barendrecht Aangenomen 

9-nov Motie Oplossingen voor Wethoudersbuurt GL, CU, D66, BB, PvdA, MME Niek van den 
Brink Aangenomen 

9-nov Motie Kosteloos openbaar vervoer voor minima PvdA, CU, GL, MME Annemiek Stam Ingetrokken 
9-nov Motie Onderzoek archeologische hotspots Fvd, SGP, CU, GB, CDA, BB Annemiek Stam Aangenomen 
9-nov Motie Nazorg uitstromers bijstand PvdA, CU, GL, MME, DPE Annemiek Stam Aangenomen 

9-nov Motie Woningsplitsing CDA, SGP, CU, GB, D66, VVD, MME Bram van der 
Beek Aangenomen 

9-nov Motie Thuisladen d.m.v. kabelgoottegels GB, SGP, CU, VVD, PvdA Arie Barendrecht Aangenomen 
9-nov Motie Onderzoek Herbestemmen Noodfonds GL, CU, D66, CDA, PvdA, MME Cora Otter Aangenomen 

7-dec Amendement Schrappen voorwaarde woningoppervlakte (gbo) 50m2 CU, D66 Niek van den 
Brink Aangenomen 

7-dec Amendement Duurzaam behoud van monumentale eik CU, D66, GL, PvdA, MME Arie Barendrecht Verworpen 
 



Jaarverslag van de raadsfractie en het afdelingsbestuur  
over het jaar 2023

Een uitgave van ChristenUnie Ede
Januari 2024

ChristenUnie Ede
Raadhuis Ede, Postbus 9022, 6710 HK Ede
o.v.v. Raadsfractie ChristenUnie Ede
www.ede.christenunie.nl
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